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MAGNETOGRAM SEJE DRŽAVNEGA ZBORA, 17. 11. 2014 
 
LUKA MESEC (PS ZL): Hvala za besedo.  
Spoštovani gospod minister, moje vprašanje se nanaša na današnjo likvidacijo 
Termoelektrarne Trbovlje oziroma začetek postopka likvidacije in sicer če nekoliko 
širše začnem. Leta 1999 je bil sprejet referendum na katerem se je zavrnila gradnja 
tretjega bloka Termoelektrarne Trbovlje s čimer je bil poslan nek jasen signal, da na 
srednji rok elektrarna tam ne bo obstala. Že leta 2000 je bil sprejet zakon o postopnem 
zapiranju rudnika Trbovlje Hrastnik ampak si je večina denarja, ki je po tem zakonu 
pripadala, bila porabljena za predčasno upokojevanje delavcev, medtem ko za razvoj 
delovnih mest in razvoj regije v neki srednjeročni perspektivi ni bilo storjeno nič. 
Recimo glede Termoelektrarne Trbovlje niso bili realizirani številni projekti, ni bila 
preoblikovana v plinsko elektrarno, bi bila preoblikovana v toplarno, niti se ni začela 
gradnja hidroelektrarn na srednji Savi, ki naj bi vsaj delno kompenzirana delovna mesta 
izgubljena v Termoelektrarne Trbovlje Termoelektrarni Trbovlje. Zadeva prihaja v neko 
sklepno fazo danes, ko je prišla novica na dan, da je Holding slovenskih elektrarn s 
Faktor banko, ki je drugi največji deležnik na skupščini Termoelektrarne Trbovlje sprožil 
postopek za likvidacijo kar pomeni, da bo še preostalih 160 zaposlenih v roku parih 
mesecev izgubilo službe in to v kraju, ki predstavlja drugi največji socialni problem v 
Sloveniji. Namreč samo v Trbovljah je na Zavodu za zaposlovanju prijavljenih kar 4 
tisoč 286 iskalcev zaposlitve. Moje vprašanja so zato prvič, kakšno je stališče vlade do 
današnje poteze Holdinga slovenskih elektrarn, ki je pač v državni lasti in zato pod 
nadzorom države.  
Drugič, kaj se še da glede Termoelektrarne Trbovlje napraviti oziroma kaj je vi 
nameravate? 
Tretjič, kaj boste storili v svojem mandatu za reševanje socialne katastrofe v zasavski 
regiji? 
In pa četrtič, v kakšni fazi je gradnja hidroelektrarn na srednji Savi.  
Hvala lepa. 
 
PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa. 
Dr. Peter Gašperšič, izvolite. 
 
DR. PETER GAŠPERŠIČ: Hvala gospod predsedujoči. 
Torej, v zvezi s Termoelektrarno Trbovlje je bilo danes že kar nekaj povedanega. Sami 
ste rekli, da ima zgodba že dolgo brado, že dolgo časa se o teh zadevah ve, da se bo 
rudnik v Zasavju zaprl, da bo termoelektrarna ostala brez energenta in da bi bilo 
potrebno torej v temu času najti neke druge rešitve za njeno obratovanje. Pa vendar se 
odgovorni v vsem tem času nekako očitno niso uspeli organizirati in najti teh rešitev in 
danes pravzaprav na nek način vsi s presenečenjem ugotavljamo, da je pred nami 
izvršeno dejstvo likvidacije, ki je pač neka kar si nihče od nas ni želel, verjetno še 
najmanj ne država, delavci ampak pred tem dejstvom smo nekako vsi bili postavljeni.  
Zdaj, jaz bi želel poudarjati, da odgovornost za to in za reševanje problematike 
zaposlenih delavcev ni na ministrstvu, ni neposredno na državi temveč so za to 
odgovorni direktorji teh družb in potem posredno tudi slovenski državni holding preko 
katerega se izvaja korporativno upravljanje družb v državni lasti. 
Zdaj, iz čisto, bom rekel razgovorov, ki pa sem jih imel v ponedeljek na Odboru za 
razvoj energetike v Zasavju s temi direktorji in tudi še kasneje v minulem tednu pa 
lahko povem, da mi je znano da določene možnosti torej za nadaljevanje določenih 
dejavnosti, torej obstajajo in pričakovali smo, da bodo direktorji te možnosti predstavili 
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danes. Vendar se to ni zgodilo, skratka zadevo so neki sprejeti dogovori z minulega 
tedna so bili na nek način prezrti in je bil sprejet sklep, brez da bi se te možnosti 
predstavile. 
Zdaj, kot sem lahko prebral je vsa ta naloga, se pravi, da se pripravi podroben načrt 
likvidacije v kateri bo tudi predstavljeno kaj se načrtuje z nekimi dejavnostmi, ki bi se 
tam še lahko izvajale je preloženo na likvidacijskega upravitelja, ki mora nek takšen 
načrt opraviti zdaj v roku enega meseca. Skratka, jaz pričakujem, da bo v okviru tega 
likvidacijskega načrta ugotovljeno, da se lahko čim večje število zaposlenih lahko še 
ohrani na nekih dejavnosti, za katere sem že prej omenjal. Skratka, tukaj so neka 
upravljanja stikališča, neke rezerve kurilnega olja, potem možnost te terciarne rezerve 
teh plinskih generatorjev in tako naprej. 
Glavno razvojno priložnost pa seveda mi kot ministrstvo vidimo v razvoju hidroenergije 
v Zasavju, tudi o tem smo danes že govorili. Glavna priložnost je tukaj izgradnja teh 
hidroelektrarn, za katere resnično upam in si bomo prizadevali, da bo do njihove 
izgradnje prišlo čim prej, čeprav je kot sem že tudi razlagal, pred nami še kar nekaj 
zahtevnih postopkov zlasti umeščanje v prostor. 
Ampak, kot rečeno v temu delu ne pričakujemo nekih hujših zapletov z recimo Naturo 
2000 kar pa pričakujemo torej v hidroelektrarnah, ki so potem višje, proti Ljubljani. 
Toliko mogoče z moje strani na ta vprašanja. Hvala. 
 
PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa.  
Dopolnitev vprašanja, izvolite Luka Mesec. 
 
LUKA MESEC (PS ZL): V bistvu čisto na kratko, glede hidroelektrarn na srednji Savi 
me zanima kdaj približno bi bili lahko ti projekti začeti oziroma, kdaj bi bili lahko tudi 
končani in kdaj lahko tam pričakujemo prva delovna mesta? Glede likvidacijskega 
postopka se mi zdi pa malo prelagati odgovornosti zdaj na likvidacijskega upravitelja, 
ne nazadnje je država tukaj lastnik, država je tudi tista, ki bi lahko od direktorjev 
zahtevala odgovornost, glede na to, da niso kljub očitno drugačnemu odgovoru, če 
sem prav razumel, podali nikakršnih načrtov za nadaljnji razvoj, pa me zanima, to je 
moje drugo vprašanje, kakšno je vaše stališče do tega, kar se je danes zgodilo. 
Hvala. 
 
PODPREDSEDNIK PRIMOŽ HAINZ: Hvala lepa. 
Gospod minister, izvolite. 
 
DR. PETER GAŠPERŠIČ: Hvala lepa. 
Torej, glede izgradnje hidroelektrarne na srednji Savi, nehvaležno je zdaj govoriti, kdaj 
bo prišlo do izgradnje, vendar v kolikor ne bo nekih nepričakovanih zapletov, bi neko 
umeščanje v prostor lahko bilo izvedeno za te, govorim te spodnje tri hidroelektrarne, 
Suhadol, Renke in Trbovlje, bilo recimo izvedeno v nekih dveh letih, ministrica, oprosti, 
če bom kaj preveč govoril, ampak takšna so nekako pričakovanja za umeščanje v 
prostor, ki poteka recimo brez večjih zapletov. Potem pa je seveda treba pridobiti še 
zemljišča, izdelati projektno dokumentacijo, kar spet lahko po nekih izkušnjah iz 
podobnih projektov traja nekje dve leti, se pravi, če bi bilo vse po sreči, bi lahko gradnjo 
pričakovali nekje proti koncu leta 2018.  
Kar pa se tiče upravljanja oziroma pristojnosti države. Država je za upravljanje družb 
ustanovila SDH in to upravljanje poteka preko te družbe, za upravljanje neposredno so 
odgovorni tudi direktorji posameznih družb. Skratka, tukaj smo želeli, da se država in 
bom rekel, vmešavanje države oziroma, bom rekel, politike, nekako loči od 
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korporativnega upravljanja družb, zato na nek način jaz kot minister v to dejanje ne 
smem posegati, čeprav se z njim ne strinjam in sem v ponedeljek tam na odboru za 
razvoj energetike v Zasavju v bistvu lahko le prosil oziroma na nek način zahteval, v 
upanju, da bodo direktorji na to pristali, da pripravijo nek načrt, da potem v skladu na 
podlagi tega načrta izvajajo nadaljnja ravnanja. Vendar, kot smo danes lahko z žalostjo 
ugotovili, to niso upoštevali, ravnali so tako, kot pač oni mislijo, da je potrebno v skladu 
z zakonodajo, ki njim nalaga določeno ravnanje, to gre za Zakon o gospodarskih 
družbah, kjer vemo, govori, v kolikor družba ni likvidna, da mora razglasiti postopek 
likvidacije oziroma kolikor več kot dva meseca ne zagotovi plač, potem celo sledi 
stečaj, skratka, oni morajo ravnati po tej zakonodaji in / Znak za konec razprave./ so, 
da morajo ravnati tako, kot so. Kot sem pa rekel, upam, da bodo v okviru tega načrta 
likvidacije uspeli zagotoviti čim več možnosti zaposlitev obstoječih delavcev, tudi kar je 
sam direktor rekel, si bo za to prizadeval. 
Hvala lepa. 


